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Protokół Nr XLIII/18 

z XLIII sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 5 października 2018 r. w godzinach od 10.00 do 

14.30 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

Adn. 1 

XLIII sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta 

Kapczyńska. 

Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 

Banaszyńskiego i pracowników administracji samorządowej, sołtysów wsi, redaktora Głosu 

Wągrowieckiego – P.Franciszka Szklennik oraz wszystkich  pozostałych gości biorących udział 

w sesji. 

(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią Załączniki Nr 1 i 2 do protokołu). 

 

Adn. 2 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy na dzisiejszej sesji 

wszyscy są obecni co stanowi quorum, wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia 

obrad i podejmowania uchwał. 

(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi  Załącznik Nr 3 do protokołu). 

 

Adn. 3 

 Przewodnicząca Rady odczytała Porządek obrad XLIII sesji Rady Gminy, który 

przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad XLIII sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia zmian. 
4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  międzysesyjnym. 
9. Informacja z pracy stałych komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.  
10. Informacja z wykonania budżetu Gminy Mieścisko za I półrocze 2018 r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Mieścisko. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, 

zasad tworzenia komitetów inicjatyw uchwałodawczych, zasad promocji 

obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych i formalnych wymogów jakim powinny 

odpowiadać składane projekty. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXI/204/17 Rady Gminy Mieścisko 

z dnia 27 października 2017 r. w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, ustalenia jej 

wysokości i wyznaczenia inkasentów. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Mieścisko z 

organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2019”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Mieścisko na 2018 rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/223/17 Rady Gminy Mieścisko 

z dnia 27 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Mieścisko na lata 2018-2025. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych” na rok 2019. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Powiatu 

Wągrowieckiego, nieruchomości położonej w Miłosławicach. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego nr 2 w 

budynku mieszkalnym Nr 4 w Zakrzewie. 

21.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
22. Wolne głosy i wnioski. 
23. Zakończenie. 
 
Do przedstawionego Porządku obrad nie zgłoszono żadnych zmian. 
 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z ostatniej sesji Rady Gminy 
był do wglądu w biurze Rady i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń. W związku z powyższym 
Przewodnicząca Rady zaproponowała jego przyjęcie bez odczytywania poddając ten fakt 
pod głosowanie. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie zdecydowali o przyjęciu protokołu z ostatniej sesji bez 
odczytywania. 
 
Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radna Chelwing – „w Popowie Kościelnym i okolicznych wsiach panuje w tej chwili 
ogromny bałagan ze względu na to, że dzieci nie maja jak dojeżdżać do Wągrowca. 
Teoretycznie wiemy, ze nie należy to do Urzędu Gminy ale chciałabym się dowiedzieć czy 
jest jakaś możliwość abyśmy w tej sytuacji cos zrobili dlatego, że nie wszyscy mają 
samochody, nie wszystkich stać na to żeby jeździć w tą i z powrotem i zawozić dzieci do 
Wągrowca. Nie chodzi tylko o dzieci bo niestety w Mieścisku  nie mamy lekarzy – 
specjalistów i niestety mieszkaniec musi dojeżdżać do Wągrowca aby dostać się do 
lekarzy. Są to często osoby starsze, bez prawa jazdy i zdane na czyjąś pomoc. Bardzo liczę 
na to, że będziemy mogli coś w tej sprawie zrobić”; 
- radna Oelke: 
1) „na jednej z ostatnich sesji zgłaszałam pytanie o dotację na utworzenie domu seniora 
Czy ta dotacja  już przyszła ?” 
2) w imieniu mieszkańców Gołaszewa przypomniała o „zjeździe” z ronda w Gołaszewie; 
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3) odnośnie projektu dla uczniów klas I-III „Umiem pływać”. Rodzice dzieci partycypują w 
kosztach. Ile gminę kosztowałoby dofinansowanie tego basenu ? 
- radny Hoffmann – zgłosił, ze lampy w Popowie Kolonii znowu nie świecą. W rozmowie z 
elektrykami dowiedziałem się, że jeśli  mają zgłoszenie z gminy to oni jadą i wymienią 
bezpiecznik. Lampy palą się 1, 2 dni, bezpiecznik przepali się i lampy znowu nie świecą. 
Radny prosił aby było zgłoszenie z gminy żeby zlikwidować przyczynę wygaszania światła 
a nie tylko kolejnych napraw; 
- radny Rodzewicz:  
1) dotyczy przebiegu robót na ul. Św.Wojciecha i prowadzonego odwodnienia ulic. To w 
zasadzie jest kopanie rowów. Ile kosztował projekt wykonania tych prac. Bo on nie 
zawiera nawet poziomu to są pozaznaczane zwykłe proste linijki. To nieciekawie wygląda. 
Przygotowanie projektu, wykonanie. Może to trochę drożej kosztowałoby jakby znalazły 
się rury i studzienki. Wiem, że tam narazie nie będzie asfaltu, ale studzienki zawsze można 
wyczyścić i ewentualnie później krawężnikiem regulować wysokość”; 
2) „Było robione ogrodzenie przy  budynku byłego gimnazjum  i w tej chwili to ogrodzenie 
było rozbierane i w innym miejscu jeszcze raz robione. Czy naprawdę nie można zrobić raz 
projektu dobrze i wykonać. Przecież to są dodatkowe koszty: czas pracy, materiał i 
niektóre rzeczy do wyrzucenia: 
3) radny zgłosił na ul. Zacisze na zakręcie robi się dziura w asfalcie. W tej chwili jest na pół 
metra kwadratowego. Również koło byłego tartaku na ul. Gnieźnieńskiej chodnik podnosi 
się i tam naprawdę jest niebezpiecznie bo płytki w różnych miejscach podnoszą się a tam 
przechodzi dużo ludzi i też starszych”; 
- radny Serafiński – w imieniu mieszkańców i P.sołtys podziękował Wójtowi za asfalt. 
Jednocześnie zwrócił się z prośbą o postawienie znaku aby TIR-y nie zniszczyły tej 
inwestycji; 
- radna Kapczyńska – zwróciła uwagę na „rozebrany” przejazd przez tory kolejowe w 
Mieścisku. 
- radny Serwatka – „popierając głos radnej Chelwing to Kłodzin, Jaroszewo, Pląskowo, 
Jaworówko są odcięte od bezpośredniego dojazdu do Wągrowca i z powrotem. Młodzież 
ucząca się dojeżdża tylko do Mieściska; 
- radna Chelwing – „w uzupełnieniu dodała, że dojeżdżają do Mieściska, ale w jakich 
warunkach dojeżdżają do Wągrowca gdzie jest bardzo przepełniony autobus i dzieci stoją 
w nim. W momencie większego hamowania może dojść do wypadku a wtedy możemy 
mieć problem. Chodzi o to żebyśmy zapobiegali takim niebezpiecznym zdarzeniom”; 
 
Adn. 6 - Zapytania sołtysów 
 
- P.Starosta – sołtys sołectwa Popowo Kościelne: 
1) „lampy koło sklepu koło P.Korzanowskiego w stronę Popowa Kolonii prośba żeby 
chociaż jedna świeciła i jeszcze lampa – kierunek do Popowa Kolonii, to jest słup I/8; 
2) zapytała czy podjęto jakieś działania na zgłoszenie zastoisk wody koło bloków w 
Popowie Kościelnym na nowym Poz-Bruk. To było wcześniej zgłaszane; 
3) czy znak „teren zabudowany” – Popowo Kościelne możnaby przenieść bliżej w kierunku 
Budziejewa  jeszcze przed wjazdem do P.Andrzejewskiego ? Może to spowolniłoby tych 
wszystkich, którzy jadą z nadmierną prędkością ? 
- P.Bagrowska – sołtys sołectwa Gołaszewo – odniosła się do zapytania radnej Oelke w 
kwestii zjazdu z ronda wyjaśniając, że dzisiaj rozmawiała z Panem Dyrektorem 
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Powiatowego Zarządu Dróg jak również zgłosiła to pracownikowi w Urzędzie Gminy. W 
przyszłym tygodniu są umówieni i będzie wizja lokalna celem sprawdzenia co można 
zrobić z rondem ? 
- P.Kozłowski – sołtys sołectwa Gorzewo podziękował w imieniu mieszkańców Gorzewa, 
Wybranówka, Mieściska za wykonaną drogę asfaltową do Gorzewa wszystkim, którzy 
przyczynili się do wykonania zadania; 
- P.Kmieciak – sołtys sołectwa Jaroszewo Drugie: 
1) prosił o wycięcie akacji jak wyjeżdża się z Jaroszewa i Kłodzina do głównej drogi bo 
ciężko wyjechać. 
2) odnośnie autobusu – „moja córka jeździ z wnuczką do Wągrowca na basen i chodzi o 
to czy możnaby ten autobus albo przyspieszyć bo o 10 minut wcześniej odjeżdża przez 
Popowo i w tej sytuacji musi specjalnie przyjechać po wnuczkę samochodem ?” 
Odpowiedzi na pytania sołtysów i częściowo radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej 
Banaszyński: 
„Gmina Mieścisko i Wójt jako organ jesteśmy odpowiedzialni za transport gminny w 
gminie. Z mojej inicjatywy odbyło się pierwsze spotkanie 10 sierpnia br., drugie 25 sierpnia 
br. i trzecie 26 września br. w Wydziale w Starostwie bo za transport międzygminny 
odpowiedzialny jest Urząd Marszałkowski i Starosta. Gmina nasza powinna dowieźć 
mieszkańców do granicy gminy. Ja próbowałem to o wiele wcześniej załatwić. Natomiast 
nie może być tak, jak niektórzy mówią, że gmina, Wójt nie chce dołożyć pieniędzy. Ani 
Wójt ani Rada nie  możemy dołożyć do spółki jaką jest PKS Gniezno. Dzisiaj jeszcze to 
konsultowaliśmy w Regionalnej Izbie Obrachunkowej. Nie ma takiej możliwości. Na 
ostatnim spotkaniu 26 września br. kiedy dopiero zostaliśmy na tej sali zawiadomieni bo 
Pan Prezes powiedział, że od 1 października br. autobus Gniezno-Wągrowiec nie jeździ bo 
linia jest deficytowa. Patrząc na te sytuację zaprosiłem Prezesa i Panią Kierownik 
przewozów PKS-u Piła w celu uruchomienia dodatkowego kursu autobusu. Starosta 
obiecał, że zrobi to jak najszybciej i oni się zwrócili. Myślę, że na wczorajsze rozmowy jest 
to kwestia połowy tego miesiąca, a na pewno od 1 listopada ta linia zostanie uruchomiona 
przez PKS Piła. Praktycznie nie ma połączenia z Gniezna do Wągrowca, co niektórzy co 
jeżdżą to jeżdżą na raty tzn. jeżdżą do Mieściska a w Mieścisku przesiadają się. Wszystkie 
kursy deficytowe PKS-Gniezno zostały zlikwidowane. Są przewozy tylko zamknięte. PKS  
Piła powiedziała, że będzie jeździć ale to Państwo musicie tę linię utrzymać. Jeśli 
autobusem 50-osobowym jeździ 20 osób a przeważnie 15 łącznie z tymi ze Sarbii i Podlesia 
Kościelnego to są wydruki ile jest sprzedanych biletów. Jeżeli sami nie utrzymamy tego 
połączenia to następny zostanie uruchomiony na miesiąc, dwa. Wtedy zostanie 
zlikwidowany ponieważ nie ma możliwości dofinansowań. Też takie rozmowy 
prowadziłem z podmiotami prywatnymi i oni gdzieś z boku, w zanadrzu czekają, ale oni 
muszą mieć takie same zgody od Marszałka itd. i to trwa. Wielu jeździ tak jak Pani 
wspomniała samochodami, ale nie wszyscy. 
Jeśli chodzi o rzeczy ponad powiatowe to jest planowana do uruchomienia linia 
wahadłowa przez Marszałka między Gnieznem a Rogoźnem. Prosiłem aby wójtowie, 
burmistrzowie w tym uczestniczyli dlatego, że my mamy rozeznanie w których godzinach 
te autobusy powinny jeździć. Albo powinny jeździć żeby to skorelować z pociągami w 
Wągrowcu czy Rogoźnie. Jeśli nie PKS Gniezno to będzie inna firma tak jak wspomniałem 
takie rozmowy są prowadzone i zobaczymy co zrobi PKS Piła ? Jak jemu nie wyjdzie to 
trzeba rozmawiać z przewoźnikiem prywatnym i dostosować wielkość autobusu do ilości 
osób bo 20 osób nie utrzyma autobusu 50-osobowego”; 
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- lampy w Popowie Kolonii -  Mieścisku wymienili przewody i nie ma problemu. Poszło 
pismo o naprawę lamp w Popowie Kolonii wzorem Mieściska; 
- odnośnie zastoisk wody – „również jest to zgłoszone. Jest gwarancja”; 
- znak – „już zgłaszałem ZDP. Oni też mają procedurę bo muszą zmienić regulamin ruchu. 
Zastanawiają się czy to coś zmieni ?” 
- na drodze 190 – „przejazd kolejowy został rozebrany. Dobrze to zostało zrobione .Już 
mam sygnały, że trzeba będzie założyć progi zwalniające”; 
- wycięcie akacji przy wyjeździe z Jaroszewa i Kłodzina -  ”w najbliższym czasie rozbierzemy 
ten przystanek. Jest planowana budowa zatoki po prawej stronie w kierunku Gniezna czyli 
z krzyżówki w którą wyjeżdża z Jaroszewa i tam będzie chodnik. W przyszłym roku będzie 
robiona zatoka po drugiej stronie i również zostanie wyprofilowany cypel z lewej strony 
jadąc do Kłodzina”; 
- w sprawie opóźnienia o 10 minut autobusu, który wyjeżdża z dziećmi na basen to kto 
jeździ PKS czy autobus gminny ? 
- radna Oelke – „to są nasze dowozy. Chodzi o  dowozy na basen dzieci klas I-III w 
poniedziałek i czwartek. Tam faktycznie 10 minut brakuje do odjazdu. Prośba żeby udało 
się tak ustawić godziny żeby te dzieci wracające z basenu mogły dojeżdżać naszym 
autobusem do domu bo rodzice muszą przyjeżdżać po dzieci”; 
        
Adn. 7 -  Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym 
 
 Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński przedstawił informację z działalności w okresie 
międzysesyjnej. 
(Informacja Wójta Gminy stanowi  Załącznik Nr 4 do protokołu). 
Wzorem lat ubiegłych Wójt przedstawił rozliczenie tegorocznych Targów Michałowskich i 
Dożynek Gminnych. 
(Informacja stanowi  Załącznik Nr 5 do protokołu). 
Następnie Wójt Gminy wspólnie z Przewodniczącą Rady Gminy wręczyli sołectwom 
podziękowania za zaangażowanie przy organizacji  XL Targów Michałowskich i Dożynek 
Gminnych. 
 

  Adn. 8 
 
   Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła informację ze swojej działalności w okresie 
międzysesyjnej. 
 - 2 sierpnia br. – udział w rozmowach dotyczących gazyfikacji Mieściska; 
- 26 sierpnia br. – udział w dożynkach powiatowych w Wapnie, 
- 2 września br. – udział w gminnych dożynkach w Mieścisku i 40-tych Targach 
Michałowskich, 
- 3 września br.: 
 – udział w uroczystym otwarciu roku szkolnego 2018/2019 w Szkole Podstawowej w 
Mieścisku, 
- udział w apelu przed obeliskiem na Placu Powstańców Wlkp. z okazji 79-rocznicy wybuchu 
II wojny światowej z udziałem delegacji z Holandii i burmistrza gminy De Bilt, 
- 17 września br.: 
 – udział w uroczystości odsłonięcia pomnika upamiętniającego Cmentarz Żydowski w 
Skokach; 
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- udział w seminarium w Mieścisku „Szkoła, która chce się uczyć” – temat: Jakość edukacji w 
zakresie kształtowania kompetencji kluczowych uczniów, 
21 września – 24 września br. – udział wraz z delegacja mieszkańców Mieściska z wizytą w 
partnerskiej Gminie Scharnebeck w ramach wymiany i współpracy; 
- 26 września br. – wspólne posiedzenie Komisji Rady celem przygotowania materiałów na 
sesję, 
- 27 września – 28 września br. – udział w konferencji w Kleszczowie nt. „28 lat Samorządowej 
Polski” podczas której P.Wójt otrzymał Złoty Medal za pracę na rzecz gminy przez 7 
nieprzerwanych kadencji; 
- 30 września br. – udział w „Biesiadzie Żniwnej”, 
- 1 października br. – udział w uroczystości pasowania dzieci z Przedszkola „Leśne Ludki” na 
Przedszkolaka; 
 

     Adn.9  
 
     Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy przedstawili informacje z prac komisji w okresie 
międzysesyjnym. 
- radny Jan Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, spraw Socjalnych i 
Samorządu: 
Komisja od ostatniej sesji zwyczajnej odbyła 2 posiedzenia: 
- 30 sierpnia br. – „Sprawdzenie stanu przygotowania jednostek oświatowych na terenie 
gminy do rozpoczynającego się nowego roku szkolnego” – Komisja wyjazdowa; 
- 26 września br. – wspólne posiedzenie Komisji Rady celem zaopiniowania materiałów na 
dzisiejszą sesję Rady Gminy; 
- radny Staroń – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 
Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 
- 30 sierpnia br. – „Zapoznanie z informacją na temat realizacji budżetu Gminy za I półrocze 
2018 r., w tym realizacja dochodów i wydatków majątkowych; 
- 26 września br. – wspólne posiedzenie Komisji celem zaopiniowania materiałów na dzisiejszą 
sesję; 
- radny Marian Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

1) 10 września br. – „Kontrola wydatków finansowych na podróże służbowe pracowników 
Urzędu Gminy, radnych, sołtysów według stanu na dzień 31 sierpnia 2018 r. 

2) 26 września br. – wspólne posiedzenie Komisji celem zaopiniowania materiałów na 
dzisiejszą sesję; 

- radny Michał Kalka – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska 
i Komunikacji 
Komisja od ostatniej sesji odbyła 1 wspólne posiedzenie Komisji celem zaopiniowania 
materiałów na dzisiejszą sesję. 
 

Adn. 10 - Informacja z wykonania budżetu Gminy Mieścisko za I półrocze 2018 r. 
 
Informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze br. została Radzie przedłożona do końca 

sierpnia br. Informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze br. stanowi  Załącznik Nr 6 

do protokołu) 
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Na sesji Skarbnik Gminy skoncentrowała się na odczytaniu opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o informacji z wykonania budżetu Gminy, która jest opinią pozytywną. 

(Opinia RIO o informacji stanowi  Załącznik Nr 7 do protokołu). 

W dyskusji nad informacją z wykonania budżetu Gminy za I półrocze br. głos zabrali: 

- radna Oelke: 

1) podatek od działalności gospodarczej – osoby fizyczne opłacany w formie karty 

podatkowej, na plan 800 zł, wykonano -717 zł tj. 0%; 

2) dział 754 – Ochrona przeciwpożarowa, na plan 70.180 zł, wykonano 39,13% co według 

wyliczeń daje inny procent wykonania”; 

Przewodnicząca Rady zaproponowała aby wszelkie zapytania do informacji z wykonania 

budżetu gminy radna złożyła na piśmie. 

- Skarbnik Gminy – informacja z wykonania budżetu gminy nie jest przyjmowana przez Radę 

w formie uchwały. Radni tę informację otrzymali do końca sierpnia, była ona też 

umieszczona na BIP-ie. W tej chwili jest to już termin odległy. Jeśli są błędy pisarskie to przy 

tak obszernej informacji to takie błędy zdarzają się. Jeśli są pytania to odpowiem na sesji. 

- radna Oelke – wskazała, że nie było sesji i nie było wcześniej możliwości  żeby podjąć 

dyskusję na ten temat. Była sesja nadzwyczajna. Ponieważ jest to termin odległy należało 

ustalić  wcześniejszy termin sesji żeby ta dyskusja była jak najbardziej aktualna. 

Radna będąc przy głosie zwróciła uwagę na niskie wykonanie dochodów majątkowych 5%; 

Ponadto: 

- wydatki na prace  związane ze współpracą zagraniczną i usługi Ustronie Morskie. 

Chciałabym się dowiedzieć czego one dotyczyły ?. 

- zagospodarowanie obszaru przy cmentarzu 52.000 zł wykonano 28.000 zł Co w tym 

zakresie zostało wykonane ? 

- str,55 informacji w rozdziale 4044 – odpisy na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych. 

Czy kwota 1.185,66 zł dotyczy całości czy tylko 1 pracownika ? 

- rewitalizacja rynku w Mieścisku – mamy wykonanie 46.000 zł. Co za tą kwotę zostało 

zrobione ? 

- str.59 informacji – zakup energii w strażnicach – chodzi o wydatki na energię elektryczną i 

wodę. Prosiłabym o przedstawienie rachunków w świetlicy, która jest zamknięta. Ile wynoszą 

rachunki za energię elektryczną i wodę ? 

Przewodnicząca zwróciła się do P. Skarbnik aby  przygotowała odpowiedź na dzisiejszą sesję. 

Z kolei przystąpiono do podejmowania uchwał. 

 

Adn. 11 – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Gminy 
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Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka. 

Zmiana ustawy o samorządzie gminnym wprowadzona ustawą z dnia 11 stycznia br, o 

zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, 

funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych zobowiązuje Radę Gminy 

do wprowadzenia zapisów dotyczących min. głosowania imiennego, określenia procedury 

interpelacji i zapytań radnych oraz obligatoryjnego wprowadzenia komisji skarg, wniosków i 

petycji do statutu gminy, system transmisji VIDEO sesji,  który będzie obowiązywał od 

następnej kadencji, Wszystko co jest zapisane w ustawie nie może być powielane w statucie. 

Te zapisy dookreślają zapisy ustawowe. Jest to tylko zmiana statutu gdyż mamy 

niedostosowany herb i flagę do zasad heraldyki. Kiedy będą zgodne z zasadą heraldyki wtedy 

będzie nowy statut gminy. Komisja Heraldyczna wydała opinię negatywną co do obecnego 

herbu i flagi. 

- Radca Prawny w uzupełnieniu dodała, że Komisja Heraldyczna powstała długo potem jak 

mieliśmy określony herb i flagę. W chwili obecnej jak nasza gmina jest większość gmin. 

Przyjmowało się, że jeżeli były nowe statuty to do pewnego momentu uznawano, że jeżeli 

gmina ustaliła herb i flagę przed wejściem tych przepisów to utrzymywano, że nie potrzeba 

w tym zakresie dokonywać zmian. Tutaj ostatnio wykładnia ulega zmianie i jakby chcąc 

dopasować herb i flagę ponieważ one tej opinii nie mają postanowiliśmy, że skonsultujemy 

te symbole. Cała procedura jest długa. Komisja  zbiera się  kilka razy w roku, trwają 

uzgodnienia, Przy okazji uzyskamy jeszcze całą część historyczną. Kiedy te uzgodnienia 

heraldyczną będą to będziemy przygotowywać cały projekt statutu. Dzisiaj te zmiany dotyczą 

tych zapisów, które wynikają ze zmienionej ustawy o samorządzie gminnym, która wejdzie w 

życie od przyszłej kadencji organów gminy, 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 8 

do protokołu. 

Adn. 12 – Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw 

obywatelskich, zasad tworzenia komitetów inicjatyw uchwałodawczych, zasad promocji 

obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych i formalnych wymogów jakim powinny 

odpowiadać składane projekty 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka. 

Ta sama ustawa z dnia  11 stycznia 2018 r. o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia 

udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych 

organów publicznych zobowiązuje Radę Gminy do podjęcia tej uchwały. W zmienionej 

ustawie o samorządzie gminnym wynika, że jest to w naszej gminie grupa co najmniej 200 

mieszkańców posiadających czynne prawa wyborcze może wystąpić z inicjatywą 

obywatelską. Reszta jest w gestii Rady żeby określi te zasady wnoszenia  inicjatyw wszystkie 

wymogi, które powinien spełnić komitet. Komitet musi tworzyć grupa co najmniej 20 

mieszkańców , którzy mają czynne prawo wyborcze, 

- Radca Prawny – w uzupełnieniu dodała, że ta delegacja ustawowa jest bardzo ogólna. To 

jest nowy zapis. Jeżeli okaże się w trakcie praktyki, że trzeba będzie w tym akcie prawa 
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cokolwiek zmienić, bo te zapisy nie przystają do naszej rzeczywistości to oczywiście będzie 

można zmienić. My mamy do państwa taką propozycję jeżeli macie państwo na dzisiaj już 

jakąś opcję co do ewentualnie innych zapisów to proszę o propozycje. Jeżeli nie to możemy 

powiedzieć, że jeżeli ta cała procedura inicjatywy uruchomi się to radni wrócą do tego. 

- radny Rodzewicz – dla mnie 200 mieszkańców  przy małych miejscowościach to jest za duża 

liczba. Ze względów demograficznych jest problem zebrania 200 podpisów mieszkańców. 

- Radca Prawny – dla gminy wielkości naszej jest minimum 200 osób. Moglibyśmy określić 

więcej. To minimum jest ustawowe. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w  

w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasad tworzenia 

komitetów inicjatyw uchwałodawczych, zasad promocji obywatelskich inicjatyw 

uchwałodawczych i formalnych wymogów jakim powinny odpowiadać składane projekty pod 

głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 9  

do protokołu. 

Adn. 13  - Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 

Podstawą wzrostu stawek podatku od nieruchomości jest wzrost wskaźnika cen towarów i 

usług konsumpcyjnych o 1,6% na rok 2019. 

Propozycja Wójta Gminy jest aby wysokość stawek w podatku od nieruchomości na 2019 rok 

pozostawić w 3 przypadkach na poziomie roku bieżącego, a pozostałe stawki podwyższyć o 

1,6%.Bez zmian proponuje się pozostawić: 

-  stawkę od powierzchni gruntów pozostałych, 

- stawkę od 1 m2 powierzchni użytkowej budynków lub ich części związanych z działalnością 

gospodarczą oprócz części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej…. 

- od 1 m2 powierzchni użytkowej pozostałych budynków lub ich części zajętych na 

prowadzenie odpłatnej działalności statutowej pożytku publicznego  

Skarbnik Gminy poinformowała, że skutki podatkowe to kwota wzrostu rzędu 9.216,19 zł. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 

Załącznik Nr 10  do protokołu. 

 

Adn. 14 -  Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXI/204/17 Rady Gminy 

Mieścisko z dnia 27 października 2017 r. w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, 

ustalenia jej wysokości i wyznaczenia inkasentów 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 

Zmiana ustawy o podatkach i opłatach lokalnych z dniem 1 stycznia 2016 r. dała możliwość 

fakultatywnego wprowadzenia opłaty targowej oznacza to, że gmina sama może zadecydować 

o wprowadzeniu lub zaniechaniu opłaty targowej. W przypadku naszej gminy z uwagi na niskie 

wpływy z tejże opłaty do budżetu gminy, występujące trudności z wyznaczeniem inkasenta tej 
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opłaty w Mieścisku oraz wnioskami osób handlujących głównie artykułami spożywczymi i 

odzieżą zasadne jest uchylenie uchwały o opłacie targowej z 2017 roku. 

- radny Rodzewicz – zwrócił uwagę, że jest pewna grupa osób, która systematycznie 2 razy w 

tygodniu handluje przy Domu Kultury. W tej sytuacji dobrze byłoby wprowadzić chociaż jakiś 

roczny abonament np. 100 zł na pokrycie wydatków związanych ze sprzątaniem po 

handlujących. 

- Radca Prawny – tu będzie problem żeby znaleźć podstawę prawną obciążenia tych osób. 

Państwo możecie zadecydować dzisiaj czy uchylamy tamtą uchwałę, czy obniżamy stawkę, czy 

zaproponujecie nową uchwałę. Dzisiaj jest taka propozycja przy tym stanie faktycznym; 

- radna Kapczyńska – zapytała czy możnaby wprowadzić poprzez Dom Kultury, że osoby, które 

targują obowiązek posprzątania po sobie? 

- Radca Prawny – „to jest już kwestia podmiotu, któremu jest przekazana do użytkowania 

nieruchomość czyli Dom Kultury. Gmina ma tam wyznaczone miejsce do targowania bo nie 

ma targowiska. Do opłaty targowej nie jest potrzebne targowisko tylko miejsce na terenie 

gminy w którym  tego targowania dokonuje się, a kwestia posprzątania to jest oczywista rzecz, 

ale to jest poza zakresem Rady”; 

- radna Kapczyńska – „myśmy na komisjach rozmawiali, że handlujący na pewno korzystają z 

toalety, wody itd.” 

- radny Staroń – „jeśli chodzi o czystość to gospodarz terenu powinien o to zadbać jeżeli 

udostępnia teren. Jestem za tym żeby tej opłaty nie było bo to są znikome wpływy i jeszcze 

trudności z pozyskaniem inkasenta i wyegzekwowaniem opłaty”; 

- Skarbnik – „to są wpływy średnio 5.000 zł rocznie, z czego 50% było dla inkasentów. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 11 

do protokołu. 

 

Adn. 15 - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Mieścisko z 

organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2019” 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka. 

Zgodnie z ustawą Rada Gminy ma obowiązek obowiązek uchwalenia w/w Programu do końca 

listopada roku poprzedzającego rok w którym będzie obowiązywał. 

Projekt uchwały był poddany konsultacjom. Nie wpłynęła żadna uwaga, natomiast do Wójta 

Gminy wpłynęło pismo z prośbą o zwiększenie kwoty na wspieranie i upowszechnianie kultury 

fizycznej. W projekcie było 40.000 zł, po tym wniosku jest propozycja 45.000 zł (wnioskodawca 

pisał o 50.000 zł).Ostatecznie w Programie planuje się: 

- na Ochronę i Promocję zdrowia – 10.000 zł 

- działalność na rzecz dzieci i młodzieży, w tym wypoczynek dzieci i młodzieży - 30.000 zł 

- wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej – pierwotnie propozycja była 40.000 zł po 

złożonym wniosku P.Wójt proponuje 45.000 zł; 

W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 

- radna Chelwing – zapytała na co idą pieniądze w zakresie kultury fizycznej ? 

- Sekretarz Gminy – wyjaśniła, ze do końca kwietnia co roku jest składane sprawozdanie; 
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- radny Kalka – „te pieniądze nie idą w błoto. Drużyna „Sokoła” seniorów zakwalifikowała się 

do ćwierćfinału mistrzostw Polski okręgu pilskiego jako drużyna klasy „A”.W stowarzyszeniu 

„Sokół” są seniorzy, młodzież i dzieci; 

- radna Chelwing – będziemy jak zawsze chcąc żeby dzieci się rozwijały przekazywali środki ale 

chciałabym co już wielokrotnie podkreślałam żeby na stronie internetowej „Sokoła” pojawiała 

się informacja jakie zostały przyznane pieniądze z gminy. Dlatego, że niejednokrotnie jesteśmy 

obrażani. Chciałabym żeby taka informacja pojawiła się żeby wszyscy wiedzieli, że nie żałujemy 

na inicjatywy”; 

- radny Kalka – zobowiązał się przekazać to „Sokołowi”; 

- radna Mączyńska – podzieliła zdanie radnej Chelwing jak również żeby na stronie „Sokoła” 

pojawiła się informacja, że z funduszu sołeckiego deklaruje też  zadeklarowana jest określona 

kwota. 

- radny Rodzewicz – potwierdził  za celowe przyznanie pieniędzy na upowszechnianie kultury 

fizycznej gdyż tam wiele grup ćwiczy i ważne jest to, że zawsze jakaś grupa ma zajęcie; 

- radny Serafiński – rodzice wszystkich dzieci w „Sokole” regularnie płacą składkę 40 zł 

miesięcznie; 

- Sekretarz Gminy – informacja o przyznanej dotacji na stronie „Sokoła” może być jeżeli 

zostaną im przyznane pieniądze a wcześniej złożą wniosek; 

- radna Mączyńska –„na terenie gminy mamy osoby, które mają osiągniecia w tenisie 

stołowym i one nie mają żadnej organizacji ale też potrzebowałyby pieniądze na sprzęt, na 

opłaty. Czy oni mogą dołączyć do tej grupy „Sokoła” czy muszą utworzyć odrębną organizację 

? 

- Radca Prawny – „ten Program dotyczy podmiotów wymienionych w uchwale. Natomiast 

każda inna forma korzystania przez osoby indywidualne może wynikać z ustawy o sporcie, o 

stypendiach, czy ewentualnie innych form udzielanych na ten cel, ale to już jest sprawa 

indywidualna. Oczywiście pomoc udzielana jest uchwałą Rady przy założeniu, że będą na to 

środki. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Na 15 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 

Załącznik Nr 12 do protokołu. 

W tym momencie poprosił o zabranie głosu radny Wojtyszyn, który poinformował, że w 

Urzędzie Gminy znajduje się urna wraz z ankietami na oddawanie głosu na zadania w ramach 

budżetu obywatelskiego. W ramach tego budżetu są  ujęte min. remonty 2 dróg na terenie 

naszej gminy: Wiela-Gołaszewo i Mieścisko-Budziejewko. Radny zachęcał sołtysów, radnych, 

kandydatów na radnych o jak największe oddawanie głosów abyśmy wygrali. Jest 400.000 zł 

do podziału w ramach tego budżetu. Z uwagi na fakt, że na drodze Mieścisko-Budziejewko ma 

być położone 100 m asfaltu radny zachęcał aby oddawać głosy na drogę Wiela-Gołaszewo 

dlatego, że jest to droga w najgorszym stanie. 

O godzinie 12.10 Przewodnicząca Rady zarządziła przerwę. O godzinie 12.40 obrady zostały 

wznowione i kontynuowano podejmowanie uchwał.  

 

Adn. 16 -  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Mieścisko na 2018 rok 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
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Projekt uchwały był szczegółowo omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. Od 

tego momentu gmina podpisała kolejne umowy, otrzymała informacje o dotacjach, również 

zostały przeprowadzone przetargi. W związku z powyższym Wójt Gminy proponuje do w/w 

projektu autopoprawkę w wyniku której zwiększa się dochody budżetu i podobnie wydatki 

budżetu o kwotę 31.197 zł. 

Zwiększa się dochody w dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

z tytułu planowanej do otrzymania dotacji celowej ze środków Funduszu Pomocy 

Pokrzywdzonym oraz Pomocy Postpenitencjarnej – Funduszu Sprawiedliwości na rzecz 

nabycia dla ochotniczych straży pożarnych wyposażenia i urządzeń ratownictwa, 

niezbędnych do udzielenia pomocy poszkodowanym bezpośrednio na miejscu popełnienia 

przestępstwa zgodnie z umową z dnia 28 września 2018 r. 

Zwiększa się wydatki: 

- w dziale 600 – Transport i łączność, rozdział Drogi publiczne gminne – zwiększa się o kwotę 

20.000 zł, zmniejsza się o kwotę 36.000 zł z czego zwiększa się wydatki w paragrafie 4300 – 

zakup usług pozostałych z przeznaczeniem na montaż barier w niebezpiecznych miejscach 

przy drodze Mieścisko-Gorzewo; 

- zmniejsza się $ 6050 – wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych o kwotę 36.000 zł – 

środki budżetowe zaplanowane na realizację zadania inwestycyjnego pn.”Przebudowa drogi 

gminnej w m. Miłosławice”; 

- w dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa w rozdziale 75412 – 

Ochotnicze straże pożarne – zwiększa się o kwotę 48.047 zł min. 

- z tytułu  wynagrodzeń bezosobowych o kwotę 9.000 zł z przeznaczeniem na wynagrodzenia 

za udział w akcjach ratunkowych strażaków Ochotniczych Straży Pożarnych; 

- z tytułu planowanej do otrzymania dotacji celowej ze środków Funduszu Pomocy 

Pokrzywdzonym oraz Pomocy Postpenitencjarnej w kwocie 31.197 zł; 

- z tytułu zwiększenia wydatków na zapłacenie faktur za wodę i energię elektryczną w 

remizach OSP o kwotę 2.500 zł; 

- w dziale 757 – Obsługa długu publicznego, rozdział 75702 – Obsługa papierów 

wartościowych, kredytów i pożyczek  – zmniejsza się o kwotę 15.850 zł – odsetki od 

samorządowych papierów wartościowych lub zaciągniętych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego kredytów i pożyczek. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że gmina w tym roku nie 

zaciągnęła kredytu krótkoterminowego i takiego nie będzie zaciągać do końca roku 

budżetowego. 

- w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdział 90004 – Utrzymanie 

zieleni w miastach i gminach – zwiększa się o kwotę 15.000 zł, paragraf 4300 – z 

przeznaczeniem na wydatki związane z utrzymaniem zieleni na terenie Gminy; 

- radny Witucki – Prezes OSP Sarbia – wyjaśnił, że Ministerstwo Sprawiedliwości daje 99% 

dotacji, a gmina 1%.To jest na zakup defibrylatorów, agregat prądotwórczy, lampy 

oświetleniowe dla ratowników; 

- Skarbnik Gminy – zwróciła uwagę, że nabyte wyposażenie i wszelkie urządzenia winny być 

przekazane na rzecz ochotniczych straży pożarnych nie później niż w terminie 21 dni od 

daty nabycia. Przekazane wyposażenie dla OSP może odbyć się albo poprzez umowę –

darowizny, albo poprzez umowę – użyczenia i wykonawca tj. gmina jest zobowiązany do 

zawiadomienia dysponenta o terminie przekazania nabytych urządzeń dla OSP co najmniej 

z tygodniowym wyprzedzeniem. 
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Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w glosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 

13  do protokołu. 

 

Adn. 17 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/223/17 Rady Gminy 

Mieścisko z dnia 27 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2018-2025 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska 

wyjaśniając, że projekt uchwały w sprawie WPF dostosowuje się do projektu uchwały w 

sprawie zmian w budżecie Gminy na 2018 rok. 

Do projektu uchwały przedstawionego na wspólnym posiedzeniu Komisji wprowadza się 

autopoprawkę w wyniku której zmienia się Załącznik Nr 1 Uchwały w którym dokonuje się 

następujących zmian: 

- zwiększa się dochody ogółem o kwotę  31.197 zł; 

- zwiększa się wydatki ogółem o kwotę  31.197 zł; 

- wynik finansowy budżetu to deficyt budżetowy w wysokości  1.208.571 zł. 

 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 14 

do protokołu. 

 

Adn. 18 - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych” na rok 2019. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński, będący 

jednocześnie Przewodniczącym Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi  Załącznik Nr 15 

do protokołu. 

 

Adn. 19 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Powiatu 

Wągrowieckiego, nieruchomości położonej w Miłosławicach 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi  Załącznik Nr 16 

do protokołu. 

 

Adn. 20  - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego nr 2 

w budynku mieszkalnym Nr 4 w Zakrzewie 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 17 

do protokołu 

 

Adn. 21 - Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
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- radnemu Rodzewiczowi – w sprawie wykonanego odwodnienia to zostały zrobione rowki do 
odprowadzenia wody. Jak będą pieniądze to można włożyć rurę. Narazie stać nas na tyle. Jeżeli 
chodzi o koszt projektu to projekt do pełnej dokumentacji do przetargu obejmował 
następujące zadania: droga w Zabiczynie, droga w Miłosławicach, utwardzenie kruszywem, 
przebudowa drogi w Popowie, utwardzenie przy Domu Kultury w Mieścisku i odwodnienie 
Osiedla Młodych i ulic Św.Wojciecha za kwotę 6.150 zł brutto. 
- ogrodzenie przy Szkole – za pierwszym razem staraliśmy się zrobić ogrodzenie jak najmniej 
metrów, potem okazało się, że jest za mało placu dla Szkoły Podstawowej i dlatego musieliśmy 
zmienić”; 
- dziura w asfalcie na ul.Zacisze -  „zostanie to zrobione”; 
- radnemu Serafińskiemu – „jeśli będzie problem to postawiony zostanie znak ograniczający 
tonaż”; 
- odnośnie energii w Domu Kultury – „to jest energia dla Straży, która ma podlicznik. Oni 
podgrzewali zimą  żeby woda w samochodzie nie zamarzła”; 
Z kolei odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzieliła Skarbnik Gminy – P.Teresa 
Samarzewska. W pierwszej kolejności na temat  otrzymanej w dniu 1 października br. kwoty 
100.000 zł w ramach umowy partnerskiej od Centrum Kompetencji Grupa Szkoleniowo-
Doradcza A.Gawrońska  na realizację projektu „Twój czas w 7 gminach powiatu 
wągrowieckiego” – Kompleksowy Program usług opiekuńczych dla niesamodzielnych osób 
starszych i ich opiekunów faktycznych; 
- radny Rodzewicz – zapytał jakie rzeczy będą realizowane z tej kwoty ? 
- Wójt Gminy w odpowiedzi wyjaśnił, że projekt na windę, winda, montaż. 
- Skarbnik Gminy – „na dzień dzisiejszy nie mogę zwiększyć czegoś czego nie ma w projekcie. 
W umowie partnerskiej jest napisane co należy do gminy Mieścisko. W przypadku kiedy 
wartość zadania okaże się wyższa ponownie musi być dokonana korekta czy aneks mówiący 
ile faktycznie gmina Mieścisko otrzyma. Na dzień dzisiejszy jest jakby nadwyżka środków ale 
nie można ich wprowadzić bo są one zdeponowane na odrębnym koncie. Tych środków nie 
można przeznaczyć na inny cel. O tym co my zapłacimy to decyduje wiodący partner bo on 
będzie rozliczał się z tego projektu i będzie odpowiadał przed Urzędem Marszałkowskim 
Województwa. Wszelkie płatności, które gmina Mieścisko będzie dokonywać muszą przez jego 
firmę być kontrasygnowane. Jeżeli gmina zapłaciła za coś co nie jest w projekcie wtedy nie 
otrzyma zwrotu środków finansowych. Marszałek uznał, że jeżeli to jest obiekt gminy i gmina 
jest właścicielem tego obiektu to może tylko przeznaczyć środki na usługi remontowe i na 
zakup windy tylko właścicielowi tego obiektu. Z chwilą zakończenia projektu winda będzie 
nasza”; 
Następnie Skarbnik Gminy udzieliła odpowiedzi na zapytania radnej Oelke do informacji z 
wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2018 r. 
(Odpowiedź stanowią Załączniki Nr 18 i 19 do protokołu). 
 
 
Adn. 22 - Wolne głosy i wnioski 
 
Przewodnicząca Rady Gminy  odczytała radnym pismo jakie wpłynęło do Rady Gminy od 
mieszkanki Mieściska w sprawie rozważenia możliwości dotowania przez Gminę Mieścisko 
planowanej przez nią pomysłu prowadzenia działalności w zakresie opieki nad dziećmi do lat 
3. (Pismo mieszkanki stanowi  Załącznik Nr 20 do protokołu) 
(Odpowiedź na pismo stanowi Załącznik Nr 21 do protokołu). 
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W wolnych głosach i wnioskach głos zabrała Dyrektor Szkoły Podstawowej – P.Jadwiga Soczka, 
która w związku z uwagami na temat jej pracy na jednej z ostatnich sesji przedłożyła radnym 
oraz Wójtowi Gminy  informację o swoich dokonaniach w trakcie piastowania funkcji 
Dyrektora Szkoły Podstawowej w Mieścisku. 
(Informacja stanowi  Załącznik Nr 22 do protokołu). 
- radna Mączyńska – przypomniała swój wcześniej zgłoszony wniosek na sesjach o lampy; 
- radna Oelke – zwróciła uwagę na przyszłoroczny budżet i konieczność zapewnienia środków 
w dziale Oświata na zajęcia wyrównawcze dla dzieci, które mają opinie z poradni. 
 
W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad XLIII sesji Rady Gminy Przewodnicząca 
Rady podziękowała wszystkim za udział i zamknęła XLIII sesję Rady Gminy. 
 
 
  Protokółowała:               Przewodniczyła sesji 
 
 Inspektor ds. obsługi organów   Przewodnicząca Rady 
 gminy 
          /Elżbieta Kapczyńska/ 

                  /Wiesława Kujawa/ 
 
 

 


